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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

28. september 2020 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 184 (L 206) af 8. 

september 2020 stillet efter ønske fra Troels Lund Poulsen (V)  

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om samtlige ministerier reelt forventes at kunne reali-

sere de forudsatte besparelse på eksterne konsulenter uden at det går ud over vare-

tagelse af centrale kerneopgaver? 

Svar 

Det er regeringens klare holdning, at forbruget af eksterne konsulenter generelt er 

for højt og skal nedbringes, så velfærd og den grønne omstilling kan prioriteres 

højere. 

Denne ambition kræver, at der på tværs af staten anlægges en mere kritisk tilgang 

til hvornår, der anvendes eksterne konsulenter, og en vurdering af om opgaverne i 

højere grad kan løses af de dygtige og kompetente medarbejdere i staten.  

Det er i den forbindelse vigtigt at understrege, at der ikke er tale om et konsulent-

stop i staten. Der vil fortsat være sammenhænge, hvor det giver mening at anvende 

eksterne konsulenter. Men regeringen fastholder, at konsulentforbruget som helhed 

skal nedbringes.  

Det bemærkes hertil, at den konkrete udmøntning af konsulentbesparelserne på 

de enkelte ministerområder er de enkelte ministerområders ansvar. 

 

Med venlig hilsen 

 

Nicolai Wammen 

Finansminister 
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